
Sub președinția tovarășului Nicoiae Ceaușescu, secretar general al Partidului Comunist Român, vineri, 16 octombrie, a avut loc ședința Comitetului Politic Executiv al CC al PCR.Comitetul Politic Executiv a analizat proiectul de Lege privind raporturile e- conomico-sociale dintre unitățile socialiste, încheierea și executarea contractelor economice.La elaborarea proiectului de Lege s-a avut în vedere faptul că întărirea auto- conducerii muncitorești, autogestiunii și autofinanțării, sporirea rolului colectivelor de oameni ai muncii în conducerea întregii vieți economice și sociale impun perfecționarea continuă a raporturilor dintre unitățile socialiste, creșterea participării și răspunderii acestora la înfăptuirea sarcinilor și obiectivelor prevăzute în programele de dezvoltare a e- conomiei naționale, - - "Proiectul de Lege stabilește principiile de bază ale raporturilor economico-soci- ale dintre unitățile socialiste, termenele și condițiile de încheiere a contractelor e- conomice, norme privind disciplina și răspunderea contractuală.Potrivit prevederilor acestui act normativ, contractul economic constituie un instrument de bază pentru reglementarea relațiilor dintre unitățile socialiste în scopul lărgirii și diversificării livrărilor de produse, executării de lucrări și a prestărilor de servicii. El trebuie să asigure reducerea duratelor de aprovizionare și desfacere, încadrarea în normele de stoc și normativele economico-financia- re aprobate, accelerarea vitezei de rotație a mijloacelor circulante, utilizarea cu maximum de eficiență a fondurilor fixe, a tuturor mijloacelor materiale și bănești, întărirea ordinii și disciplinei în relațiile dintre unitățile socialiste. Se stabilește că, în ce privește producția pentru consumul intern, nu se pot încheia contracte decît conform prevederilor planului și normelor de consum prevăzute. Producția destinată consumului intern trebuie să fie integral contractată pînă Ia definitivarea planului pe anul Următor. /In domeniul activității de comerț exterior, contractele au în vedere intensificarea schimburilor economice externe,

creșterea participării României la diviziunea internațională a muncii, în concordanță cu cerințele dezvoltării economi- co-sociale a țării. Se prevede ca, în ce privește contractele pentru producția de export, acestea să se încheie în raport de capacitățile de producție existente, a- vîndu-se în vedere necesitatea valorificării superioare a materiilor prime și materialelor, prin realizarea unor produse de înaltă calitate și nivel tehnic și desfacerea lor, în condiții avantajoase, pe piața externă. întreprinderile producătoare de mărfuri pentru export sau beneficiare de import, împreună cu întreprinderile de comerț exterior sînt obligate să încheie contracte, îndeosebi pe termen lung, care să dea stabilitate în raporturile economice cu alte'țări, să asigure, în perspectivă, desfacerea pe piețele externe a produselor românești, precum și necesarul economiei naționale la unele materii prime, în condițiile de calitate și nivel tehnic corespunzătoare cerințelor pieței mondiale. Trebuie să se stabilească astfel de raporturi contractuale încît, la data aprobării planului de dezvoltare economico-soci- ală, prevederile acestuia referitoare la producția de export și Ia acțiunile de cooperare internațională, precum și Ia importuri să fie fundamentate prin contracte, care să asigure certitudinea desfacerii producției și aprovizionării teh- nico-materiale.Potrivit prevederilor proiectului de Lege se interzice lansarea în fabricație a produselor care nu aU asigurată desfacerea, prin contracte sau comenzi ferme, pentru consumul intern sau pe piața externă.Pe baza indicațiilor date în cadrul ședinței de tovarășul N i c o 1 a e Ceaușescu, secretarul general al partidului, Comitetul Politic Executiv a hotărît ca proiectul de Lege să fie îmbunătățit în continuare și, apoi, supus dezbaterii și adoptării Marii Adunări Naționale.S-a apreciat că perfecționarea raporturilor economice dintre unitățile socialiste va conduce Ia realizarea în bune con- dițiuni a prevederilor Planului național unic de dezvoltare economico-socială, la întărirea și dezvoltarea proprietății so-(Continuare în pag. a 4.a)
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încheierea vizitei oficiale 
de prietenie în țara noastră a 

președintelui Consiliului Suprem 
al Republicii Sudanîncheierea convorbirilor oficialeVineri, s-au încheiat convorbirile oficiale dintre președintele Republicii Socialiste România, tovarășul Nicoiae Ceaușescu. și președintele Consiliului Suprem al Republicii Sudan, El Sayed Ahmed El Mirghani.In aceeași atmosferă prietenească, de stimă și înțelegere reciprocă, cei doi președinți au continuat, în cadrul ultimei runde de

convorbiri, schimbul de păreri privind dezvoltarea colaborării bilaterale.Miniștrii de externe ai celor două țări au informat în legătură cu concluziile desprinse în cursul întîlnirilor de lucru în ceea ce privește căile și modalitățile de extindere a colaborării româno-suda- neze, identificarea unor noi domenii de cooperare de interes comun, posibili

tățile de lărgire și diversificare a schimburilor comerciale, în lumina înțelegerilor convenite la nivel, înalt. .Președinții Nicoiae Ceaușescu și El Sayed Ahmed El Mirghani și-au manifestat satisfacția față de rezultatele vizitei, de convorbirile purtate cu a- cesț prilej, reliefînd rolul(Continuare în pag. a 4-a)Ceremonia plecării
Plenara Comitetului județean Hunedoara 

al P.C.R. comună cu sesiunea 
Consiliului popular județeanmitetului județean de partid și a ales în Biroul Comitetului județean de partid și în funcția de prim-secretar al Comitetului județean de partid pe tovarășul ION POPA.Prin Decret Prezidențial tovarășul Ion Popa a fost delegat să îndeplinească și funcția de președinte al Comitetului executiv al Consiliului popular județean.(Continuare în pag. a 2-a)

Ieri a avut loc plenara Comitetului județean Hunedoara al PCR comună cu sesiunea Consiliului popular județean.La lucrările plenarei și sesiunii a luat parte tovarășul EMIL BOBU, membru al Comitetului Politic Executiv, secretar al CC al PCR.Pe baza hotărîrii Plenarei CC al PCR dm 5 octombrie a.c., de alegere a tovarășului RADU B.ALAN in funcția de secretar al

Comitetului Central a) partidului, plenara și sesiunea au aprobat eliberarea sa din Comitetul județean de partid, din Biroul Comitetului județean de partid, din Comitetul e- xecutiv al Consiliului popular județean și din funcțiile de prim-secretar alComitetului județean de partid și președinte alComitetului executiv al Consiliului popular județean.Plenara a cooptat ’ în rîndurile membrilor Co-

Vineri, 16 octombrie, s-a încheiat vizita oficială de prietenie efectuată în țara noastră, la invitația tovarășului Nicoiae Ceaușescu, președintele Republicii Socialiste România, de președintele Consiliului Suprem al Republicii Sudan, El Sayed Ahmed El Mirghani.Ceremonia plecării - oficiale a șefului statului sudanez a avut loc pe platoul din fața Palatului Republicii, unde erau arborate drapelele de stat ale Republicii Socialiste România și Republicii Sudan.Au fost prezenți membri ai Consiliului de Stat și ai guvernului, generali,

alte persoane oficiale. E- rau de față însărcinatul cu afaceri ad-interim al României la Khartum și ambasadorul Sudanului la București.O gardă militară a prezentat onorul. S-au intonat imnurile de stat ale Republicii Sudan și Republicii Socialiste România.Președintele Consiliului Suprem al Republicii Sudan și-a luat rămas bun de la persoanele oficiale române prezente la ceremonie. 'Uri grup de pionieri a o- ferit președinților Nicoiae Ceaușescu. și El Sayed Ahmed El Mirghani buchete de flori.

La despărțire, cei doi președinți și-au luat un călduros rămas bun, și-au strîns mîinile cu prietenie.Prin întreaga sa desfășurare, prin rezultatele cu care s-a încheiat, vizita oficială de prietenie a șefului statului sudanez în România se înscrie ca un moment important în dezvoltarea pe mai departe a relațiilor de prietenie și colaborare statornicite între cele două țări și popoare, în interesul reciproc, al cauzei păcii, înțelegerii și cooperării internaționale.
Președintele Nicoiae Ceaușescu 

și tovarășa Elena Ceaușescu 
s-au întîlnit cu președintele 

Norodom Sianuk 
și prințesa Monique Sianuk

Jubileu de producție Ia I. M. Lonea
Un milion de tone de cărbune extras

♦ IERI, LA SFIRȘITUL SCHIMBULUI II, 
MINA LONEA A RIDICAT LA UN MILION 
DE TONE CANTITATEA DE CĂRBUNE EX
TRAS DE LA ÎNCEPUTUL ANULUI + PRO. 
DUCȚIA SUPLIMENTARA obținută de către 
minerii acestei unități fruntașe depășește 
12 000 DE TONE ♦ Sporurile sînt rezultatul 
exploatării intensive a capacităților de pro
ducție, productivitatea muncii fiind depășită, 
în cărbune, la nivelul întreprinderii, cu 248 
kg pe post ♦ In sectorul IV, cel mai mare al 
unității, tot ieri, s-a ajuns la 30 000 de tone 
de cărbune peste prevederile de plan, de la 
începutul anului.Harnicul colectiv de muncă de la IM Lonea a înregistrat, ieri, un jubileu de producție: la sfîrșitul schimbului II al zilei, în această unitate fruntașă a mineritului din Valea Jiului, s-a ajuns la un milion de tone de cărbune, cantitate extrasă și expe

diată de la începutul anului, Calendarul . producției este devansat cu patru zile, prin obținerea a 12 133 de tone peste prevederile planului.Succesul amintit este rodul exploatării intensive a capacităților de producție, prin organizarea

optimă a activității, prin folosirea cu randament ridicat ă zesțrei tehnice din dotare. Eficiența muncii brigăzilor de producție se reflectă în depășirea, cu 248 de kg pe post a productivității muncii planificate, Ia nivelul întreprinderii.De subliniat este ritmicitatea realizărilor, constanța cu care minerii de la Lonea consemnează ritmuri ridicate Ia 'extracția cărbunelui. Șe remarcă, în această privință, colective-, ie de muncă ale sectoarelor IV și III, care au obținut, de la începutul a- nului, o producție suplimentară de aproape 30 000 de tone, și, respectiv, 4 400 tone de cărbune. Cele mai
C.T. DIACONU

Tovarășul N i c o 1 a e Ceaușescu, președintele Republicii Socialiste Romanța, și tovarășa Elena Ceaușescu s-au întîlnit, vineri, 16 .octombrie, cu Norodom Sianuk, președintele Kampuchiei Democrate, și cu prințesa Monique Sianuk.Președintele Nicoiae Ceaușescu și președintele Norodom Sianuk au con

tinuat convorbirile în probleme de interes comun.Cei doi președinți și-au exprimat satisfacția față de schimbul util de păreri pe care l-au avut în probleme privind soluționarea pe cale pașnică, prin tratative, a situației din Kampuchia, realizarea u- nei largi reconcilieri naționale între toate forțele și asigurarea independen

ței, suveranității și caracterului de țară neutră și nealiniată al Kampuchiei.In continuare, tovarășul Nicoiae Ceaușescu și tovarășa Elena Ceaușescu au oferit un dineu in onoarea oaspeților.Convorbirile și dineul au decurs într-o atmosferă dc prietenie, stimă și înțelegere. reciprocă.
La invitația tovarășului NICOIAE CEAUȘESCU

(Continuare în pag. a 2-a)

Tovarășul Erich Honecker, secretar 
general al Comitetului Central al 

Partidului Socialist Unit din 
Germania, va efectua o vizită oficială - 

de prietenie în țara noastrăLa invitația tovarășului Nicola© Ceaușescu, secretar general al Partidului Comunist Român, președintele Republicii Socialiste România, tovarășul Erich Honecker, secretar general al Comitetului Central al Partidului Socialist Unit din Germania, președintele Consiliului de Stat, al Republicii Democrate Germane, va e- fectua o vizită oficială de prietenie în Republica Socialistă România în ultima parte a lunii octombrie 1987. ■

Președintele Republicii Socialiste 
a Uniunii Birmane, San Yu, împreună 
cu doamna San Yu, va efectua o 
vizită oficială de prietenie în 

Republica Socialistă RomâniaLa invitația tovarășului NicoiaeCeaușescu, președintele Republicii Socialiste România, și a tovarășei -Elena Ceaușescu, președintele Republicii'Socialiste a Uniunii. Birmane, San Yu, împreună cu' doamna Sân Yu, va efectua 6 ; Vis Zită oficială de prietenie în, Republica So- jciâlistă România, în ultima decadă a lunii octombrie 1987.
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Plenara Comitetului județean Hunedoara 
al P.C.R. comună cu sesiunea 

Consiliului popular județean

Completarea efectivelor miniere — 
preocupare prioritară

(Urmare din pag: t)Plenara și sesiunea au «probat eliberarea iova - rășnlui VIOREL OCOȘ din Biroul Comitetului județean de partid și revocarea din funcția de prim- vicepreședinte al Comitetului executiv al Consiliului popular județean, urmînd să primească alte însărcinări.Plenara Comitetului județean de partid a cooptat în rîndul membrilor Comitetului și a ales în Biroul Comitetului județean de partid pe tovarășul george homoștean. Prin Decret Prezidențial tovarășul George Homoștean a fost delegat să îndeplinească funcția de prim-vicepreședinte al Comitetului executiv al Consiliului popular județean.In cadrul activităților de pregătire a Conferinței Naționale a Partidului Comunist Român, plenara a hotărît convocarea Conferinței extraordinare a or
Un milion de tone de cărbune extras

(Urmare dio pag 11mari plusuri le-au înregistrat brigăzile conduse de Grigore Mindruț, Anton Florea, Gheorghe Lipșa și Ion Boteami, din sectoral IV.Bilanțul fructuos al minerilor de la Lonea este întregit de notabile succese și la alți indicatori de eficiență. Astfel, ca urinare ă preocupărilor permanente pentru folosirea 

ganizației județene de partid pentru data de 20 noiembrie 1987, cu următoarea ordine de zi :— Darea de seamă asupra activității Comitetului județean de partid în perioada de la ultima conferință, privind îndeplinirea obiectivelor Congresului al XIII-Iea, de dezvoltare economico-socială în profil teritorial, înfăptuirea programelor de perfecționarea organizării și modernizării proceselor de producție, creșterea continuă a eficienței economice; măsurile ce se impun pentru realizarea integrală a sarcinilor de plan pe 1987 și pe întregul cincinal, a indicațiilor și orientărilor tovarășului Nicolae Ceaușescu, secretarul generai al partidului.— Cu privire Ia aplicarea programelor de perfecționare a activității eco- nomico-sociale, a autocon- ducerii și autofinanțării, lărgirea și adîncirea democrației muncitorești-re- voluționare, participarea activă a maselor la elabo
judicioasă a materialelor și energiei electrice, consumurile specifice pe tona de cărbune extras se situează sub normele stabilite. De asemenea, întreprinderea înregistrează, la activitatea economico-fi- nanciară, rezultate meritorii, care, au condus la obținerea de beneficii.In această perioadă, paralel cu eforturile pentru menținerea unui nivel ridicat la extracția cărbune

rarea și înfăptuirea obiectivelor în profil teritorial.— Alegerea delegațilbr la Conferința Națională a Partidului Comunist Român.Participanții la plenară și sesiune și-au exprimat și în acest cadru aprobarea deplină față de politica internă și externă a partidului și statului nostru, față de grija deosebită a conducerii partidului, personal a tovarășului secretar general Nicolae Ceaușescu, pentru dezvoltarea economico-socială a tuturor județelor patriei. Totodată, participanții Ia plenară și sesiune s-au angajat cu hotărîre și fermitate sădepună toate eforturile petitru realizarea exemplară a sarcinilor de plan pe a- nul 1987 și pe întregul cincinal, cinstind cu fapte de muncă apropiata Conferință Națională a Partidului Comunist Român și cea de-a 40-a aniversare a proclamării Republicii.In încheierea lucrărilor plenarei și sesiunii a luat cuvîntul tovarășul Emil Bobu.
lui, se desfășoară, în ritm intens, pregătirea viitoarelor capacități de producție, pentru asigurarea liniei de front necesare îndeplinirii indicatorilor de plan pe trimestrul IV al anului. Aceasta constituie o premisă sigură a împlinirilor viitoare, colectivul de mineri de la Lonea fiind hotărît să obțină, în întimpinarea Conferinței Naționale a partidului, importante sporuri de producție.

De la' începutul anului, la mina Petrila au fost încadrați 177 de oameni, mai ales tineri. De la începutul acestei luni au trecut pragul întreprinderii a- proape 100 de nou încadrați; Comisia de încadrare și-a făcut datoria, s-a stat de vorbă cu fiecare ; asigurîndu-li-se tuturor toate condițiile de a se integră în colectivul minei. Băieții nou veniți, îm- părțiți în două cursuri se află în perioada instructajului introductiv de 10 zile. După însușirea noțiunilor de bază de protecție a muncii, a normelor de conduită în subteran, vor începe munca în abataje, în noua lor meserie. ■ ■Intr-o pauză a instructajului, stăm de vorbă cu cîțiva din noii veniți; ne interesează cine sînt, ce gîndesc, ce îi preocupă. Tî- nărul Ion Despescu, are 24 de ani, gorjan de origine, este calificat mecanic și are o vechime de 5 ani la Uzinele „Victoria" . Că- lan. „Deși sînt mecanic, vreau să devin, să lucrez ca miner. Prima impresie din Petrila ? Am fost foarte bine primiți, am fost cazați la cămin, primim masa gratuită, ne-am cunoscut cu brigadierul la care vom lucra și peste cîteva zile vom trăi „botezul" abatajului... care, eu siguranță, va fi de bun augur. Ceea ce îmi place în mod deosebit este faptul că în Petrila se construiește mult și frumos. Eu care vreau să-mi întemeiez aici o familie, sînt sigur că voi beneficia de unul din noile apartamente. Asemenea păreri au exprimat și coc* saruî Gheorghe Rusu, oțe- larul Marcel Cumpănici, operatorul chimist Dumitra Predulescu, toți veniți din Hunedoara și toți ani

mați de același gînd — SA DEVINĂ MINERI. Mobilul opțiunii — dorința de a se afirma într-o meserie de care are stringentă nevoie economia națională, o ramură industrială în care munca cinstită este răsplătită pe măsura efortului depus, asigurînd o- mului o existență demnă. Dar, numai prin muncă, prin strădanii de a stăpîni meseria, de a-ți face exemplar datoria. Despre aceste rigori ale meseriei le-a vorbit viitorul lor briga-
La ordinea zileidier Vasile Constantin, din sectorul VI, în abatajele căruia, vor lucra o parte din tinerii nou sosiți.Afluxul de tineri veniți din diferite localități ale țării cu excedent de forță de muncă a determinat, și la Petrila, ca primirea și completarea efectivelor minei, integrarea tinerilor în rigorile mineritului să se situeze pe prim planul preocupărilor.Tinerilor li s-au asigurat locuri în cămin sau în blocul 102, nou predatde constructori, li se asigură masa. Concomitent cu programul de instruire, a- flăm la conducerea minei, tinerii au avut întîiniri cil cadre de bază ale întreprinderii, mineri și maiștri cu experiență, șefi de sectoare, conducători ai producției, inclusiv, brigadierii cu care vor lucra. Li s-a vorbit atît despre istoricul minei, al mineritului, rit și despre ritmurile și perspectivele 

dedez voi tare, ale .acestei industrii tradiționale în Valea Jiului. Nou încadrați! au luat cunoștință despre rigorile meseriei, dar și de per

spectivele lor de perfecționare. In continuare, aflăm de la ing. Elena Rusu, șefa biroului personal-învă-. țămînt, că tinerii vor urma cursuri intensive de calificare, alternativ cu activitatea productivă, că în corpul de lectori ai cursurilor au fost selecționate cele mai bune cadre tehnico-inginerești ale minei.■— Am urmărit implicarea nemijlocită a activului de partid, a celor mai bune cadre ale minei în această acțiune care este o problemă vitală pentru producția minei, ne spunea inginerul-șef, gură de mină Vasile Drăgan. Dintr-o problemă colaterală, stabilizarea și integrarea forței de muncă, a devenit o preocupare prioritară. Minerii Vasile Constantin, Dumitru Le- onte, loan Buia. Alexandru Moldovan, precum și cadrele tehnico-inginerești Constantin Spafiu, Daniel Boteanu, Tiberiu Svoboda, Emil Florea, Miu Si- mionescu, Vasile Biter, loan Păducel sînt implicate nemijlocit în a- ceastă amplă acțiune. Se Urinăresc și se analizează cu promptitudine problemele complexe ale completării efectivelor. De la asigurarea noilor spații de locuit în blocurile a- flate în finisaje, unde constructorii — ne-a declarat maistrul Ilie Catili- na — primesc un ajutor neprețuit din partea oamenilor minei, în frunte cu șeful de echipă loan Mitroi, pînă la instruirea sau timpul liber ai noilor veniți, toate problemele se află în atenție;/ ; -Firesc, doar cu responsabilitate și preocupare a- 
tentă, calitatea forței de muncă devine certitudine.

Ioan DUBEK

Livia Cordea de la Țesători» de mătase din Lu- peni se numără printre 1 r u n t n ș e în această tînără întreprindere. Foto: Al. TĂTAR

La Dîlja se face bilanțul acțiunilor gospodărești organizate în cursul verii, Rezultatele sînt pe măsura participării sătenilor — muncitori, dar mai cu seamă buni crescători de ani- _. ... .male —, a modului în care dedicate acțiunilor s-au organizat acțiunile a- podărești s-au bătut piloni proape în fiecare duminică. Obiectivul principal al muncii majorității locuitorilor Dîljei l-a constituit întreținerea dramului de legătură cu Petroșaniul. Aceasta deoarece un număr tot mai mare de cetă- UI1L Cțeni, bărbați și femei, lucrează în diferite unități de producție din Petroșani și merg zilnic pe singurul drum de legătură cu orașul. Pe același drum cu multe urcușuri se asigură aprovizionarea curentă, cu pîine și alte alimente a magazinului din sat, transportul de cărbuni pentru oamenii muncii de la IM Dîlja, precum și transportul de personal și materiale la subunitățile minei.Nu au fost neglijate, desigur, nici alte amena-

jări necesare îndeosebi pentru viața spirituală a locuitorilor. Pe scurt, lucrările efectuate prin contribuții în muncă, cu brațele și atelajele, se concretizează astfel; în primele duminici■ gos- și s-au făcut umpluturi în
Pe teme gospodărești

apa pîrîului Dîlja a „spălat" drumul. In continuare s-au săpat ori curățat mai bine de 300 ml șanțuri laterale pentru scurgerea apelor pluviale. Pe porțiunile de drum „spălate", precum și în gropile apărate s-a depus și nivelat balast extras de cetățeni din albia pîrîului Dîlja, cu ajutorul utilajelor trimise în sprijinul lor de IM Dilja, unitate economică ce e- fectuează Un volum apreciabil de transporturi, u-

Și au
nele foarte grele, pe același drum. S-au remarcat în realizarea acestor lucrări cetățenii Viorel Ianoș Filimon Toma, care transportat balast cu atelajele, precum și alți locuitori care l-au încărcai și apoi nivelat pe drum. A fost necesară reconstrucția 
unui pod peste pîrîul ce traversează satul. La realizarea lui au participat mai mulți săteni, din rîndul acestora evidențiindu-se Ion Ianoș, Traian Ianoș, Mărioara Ianoș, Dorel Negoi, Dumitru Corlan și alții.Intr-un grup de săteni întruniți în jurul veteranului Adalbert Kalath, s-a apreciat că sălile școlii vechi din sat mai pot servi pentru anumite întruniri, nunți etc, dacă se fac Unele reparații și dacă se asigură igienizarea nece-

zestreasară. Cum astfel de cerințe au apărut, acțiunea de igienizare și reparațiile au fost demarate. La realiz- rea lor au luat par, desigur, cei care te-au propus, precum și cetățenii Petru Cocolan, Ionel Dră- gănesc, Alexândru Daniel, Petru Ianoș, Vidrei Vîlvă- resc, Ana Daniel, Mărioa- ra Corlan, Mărioara Ștefu și alții. Astfel, sălile școlii vechi întrunesc- în prezent condițiile pentru a- numite întîiniri, manifestări culturale etc,Prin. contribuția în muncă, efectuată în spiritul prevederilor Legii nr. 1/1985, locuitorii Dîljei, au luat parte la acțiunile organizate pentru păstrarea și îmbogățirea zestrei edilitare a satului lor, asigurînd cu forțe proprii, dar și cu sprijinul unor întreprinderi, permanența legăturii cu Petroșaniul de care sînt legați prin muncă și viață. :Toma țAțARCA

MUNCA PATRIOTICA. In această săptămînă, Ia mina Lupeni, sub. coordonarea comitetului UTC, a început o vastă acțiune de muncă patriotică. Uteciștii vor descongestiona depozitul minei de diverse materiale recuperabile, vor fi predate peste 300 tone fier vechi, se va curăța și înfrumuseța curtea interioară a întreprinderii. ;>

SĂRBĂTORIT. După 30 IPSRUEEM Petroșani se organizate pentru noii prevede punerea în funcți- cadrați. La Aninoasa une a unor noi dotări. Este avut loc ieri, o întîlnire a vorba de depozitul pentru locatarilor primire-expediție, hala de montare-degresare, castelul de apă și racordul întreprinderii Ia rețeaua CER. Prin punerea în funcțiune a acestor obiective se prevede sporirea volumului producției marfă.(V.S.)

de ani de fructuoasă activitate, din care aproape 20 la mina Paroșeni, maistrul principal specialist Gheorghe Mirăuță a fost sărbătorit, ieri, cu ocazia ieșirii la pensie. La ieșirea din ultimul șut, în . rampa puțului, în • acordurile fanfarei a fost felicitat ortacii din cadrai rului, conducerii membri ai familiei și prieteni apropiați.
desecto- minei,

NOI DOTĂRI, finele acestui Pînă Iaan. Ia IN CĂMINELE muncitorești continuă seria de acțiuni politico-educative

în-acăminului cu medicul Ion Ionașcu, acțiune sub genericul „Tinerii întreabă, medicul răspunde". (Al.H.)ASTAZI la ora 18, la căminul cultural din Cimpa, se organizează de către clubul Lonea „Balul strugurilor" urmat de joc momîrlănesc. 

dactilografie, depanare ra- dio-tv și croitorie. Solici- tanții se pot adresa Ia casieria clubului, unde pot obține informații suplimentare referitoare la modul de desfășurare cursurilor, (Gh.O.)
cheta pledează pentru mă- | suri concrete în vederea I instituirii unei ordini ne- I cesare în domeniul turis- 1 mului montan pentru pro-a tecția naturii și asigurarea unei circulații civilizate pe munte. (I.D.)

I 
I

Rubrică realizată deȘtefan NEMECSEK„MUNTELE UN TERITORIU AL NIMĂNUI 7". Sub acest generic revista „România pitorească" din luna octombrie publică o CERCURI. La clubul mun- instructivă binevenită citoresc din Vulcan se anchetă privind apărarea fac înscrieri la cercurile de mediului înconjurător. An-
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I.D. Sîrbu nu se află la prima prezență pe afișul Teatrului de stat „Valea Jiului". Ne a- mintim cu satisfacție de succesul pe care l-a înregistrat „Arca bunei speranțe", jucată în anii trecuți de același colectiv artistic. De data aceasta ni se propune o comedie- dezbatere, construită pe schema luptei adevăr* minciună, cu răsturnări spectaculoase de situații, cu replici spumoase.Acțiunea se desfășoară în Petroșani, fapt care ne duce cu gîndul la locul de naștere al autorului, orașul Petrila. Artur, sosit într-o scurtă vizită la prietenul său, doctorul Camil, în orașul unde a copilărit, născocește eu seninătate, pentru propria distracție și pentru 
a»și birui plictiseala, & farsă. El susține că micul cățel al vecinei de apartament, soția unui respectabil, dar, mult prea ocupat, profesor, este de o rasă deosebită, că valorează foarte mult. Farsa creează cadrul optim pentru ca din fiecare personaj să iasă la lumină trăsăturile de caracter, contradicția dintre aspirații și realitate. Un „joc" din care se va ieși cu

greutate și numai datorită „Profesorului", care răstoarnă situația, rea- ducîndu-i pe fiecare la realitate. Și, iată că farsa se întoarce împotriva autorului ei, Artur, prea plin de sine, tipul superficialului, al celui ce se joacă cu sentimente și
„Sîmbăta amăgirilor0. -

pe scena
Teatrului de statcuvinte. Același profesor face în așa fel incit Artur să cadă el însuși în propria minciună. Bumerangul a acționat perfect.Piesa, apărută alături de alte lucrări dramatice ale lui I.D. Sîrbu în volumul „Bieții comedi- anți", prilejuiește actorilor un remarcabil joc. De la un cap la altul, verva domină scena, replicile curg firesc, cu ritm, sînt reliefate - cele mai subtile idei. Pe scenă, fiecare personaj se autocaracterizează prin- tr-o replică. Marlene i „Mi-e frică de cuvintele mari și frumoase". Nea Nae : „Nu primesc bacșiș pentru prostie i". Profesorul : „Astăzi I Dar

mîine ?“. Șirul poate continua. ■Despre interpret i, cuvinte frumoase, pe deplin meritate. Adrian Zavloschi, natural, liric uneori, sincer în fiecare cuvînt, fiecare gest. Doru ZamfirescU, debordant, în continuă mișcare. Ilie Ștefan, hîtru, firesc în tot ce face; un „Nea Nae" de zile mari. Gabriela Bellu, expresie a tinereții plină de farmec, Paulina Codreanuși Corvin Alexe exploatînd abil textul ca și Rozmarin Delica — o surpriză deosebit de plăcută în joc — Lerida Buchholtzer, constantă în joc, Florin Plaur, sobru, exact în gestică și tonalitatea vocii, Nicolae Virtan și Alice Barb, bine, deși în roluri secundare, iată aprecieri care invită pe fiecare iubitor al teatrului la spectacol. Aceleași laude pentru regizor. Marcel Șoma, ca și pentru scenografia semnată de Aurel Florea.Un spectacol bun, pe care he-a făciit plăcere să-l vizionăm și care, fără îndoială, se va bucura de succes. In finalul lui, ca și în viață, adevărul triumfă, un triumf la care participă și publicul spectator.Măsuri imediate, eficienteDintotdeattna. am consemnat cu obiectivitate măsurile luate de organizațiile socialiste, de întreprinderi și instituții, urmare a articolelor critice a- părute în ziarul ■ nostru. Și de data aceasta o facem, eu convingerea e& d»' e- ficiența acestor măsuri se bucură pe deplin cei ce muncesc.Concret. In articolul „Acțiuni educative, interesante, care răspund cerințelor noilor încadrați", publicat în numărul din 11 octombrie al ziarului, criticam

faptul că, la căminul muncitoresc al IM Aninoasa, acțiunile politico-educative nu beneficiază de un cadru corespunzător bunei desfășurări că nu există dotarea social-cultUrală necesară. Răspunsul a fost prompt, eficient și nu prin vorbe sau adrese expediate prin poștă pe adresa ziarului, ci prin fapte. Directorul clubului, prof. Vasile Repede, ne-a informat Că, Urmare a intervențiilor concertate ale conducerii întreprinderii miniere Aninoasa, a comitetului sindicatului și clu-

' bului, condițiile de desfășurare a acțiunilor cultural-educative programate la cămin sînt din nou optime.S-a creat o sală cu a- ceastă destinație, unde ș-a adus mobilierul necesar, un televizor, alte materiale de propagandă vizuală. Ca urmare programul întocmit de factorii educaționali de la mina Aninoasa cuprinzînd manifestări la cămin se desfășoară a- cum, normal. Iată un lucru pe care, îl consemnăm cu satisfacție.

în dezbatere
Filmul documentar) mijloc modern 

de educație multilateralăt încă o dată, urmărind cu atenție manifestările incluse în Festivalul filmului documentar „Valea Jiului", ne-am convins de deosebita sa aderență Ia marele public, de forța de pătrundere în rîndul maselor, în amplul proces de instruire și educare multilaterală a oamenilor muncii. Zilele trecute am fost prezenți la IM Livezeni Ia o dezbatere deosebit de interesantă la eare au participat cineaști de la Studioul „Alexandru Sahia", mineri și cadre tehni-

tare și pentru spectacolele din cinematograf".VASILE GRIGORE, nou încadrat; „Susțin ideea ele a se prezenta filme despre minerit în spectacolele cinematografice din oraș".co-ingmerești de Ia nuna, reprezentanți ai Comitetu- regizor la Studioul „Alexan-lui municipal de cultură și educație socialistă ț; întreprinderii cinematografice județene, precum și un grup de tineri nou-încadrați. Dezbaterea a fost prilejuită de proiectarea filmului „Săparea mecanizată a galeriilor de mină în deplină siguranță tehnică", părțile I și a Il-a. Iată pe scurt ideile, propunerile participanților la dezbatere :INGINER MIRCEA PREDA : „Este nevoie de mai multe filme documentare cu subiecte luate din mineritul în cărbune, filme

telini-fim tot minefilm,

IONEL ARAD, inginer șef cu securitatea minieră; „De fiecare dată Festivalul filmului documentar ne oferă excelente prilejuri de dezbatere asupra rolului pe care filmul documentar, ca mijloc de propagandă, de instruire, de pregătire profesională și educație pentru muncă, îl îndeplinește atunci Cînd este folosit corespunzător Personal apreciez că filmul documentar ne este deosebit de util. Avem nevoie de cît mai multe filme de actualitate că. Avem nevoie să ținuți la curent cu ceea ce este nou în rit. Vizionînd ■ up. ...atunci cînd este bine realizat, documentat, se învață multe, . pregătirea profesională eîștigă".ION ILIE, nou încadrat: „Nu cunoaștem prea multe despre mină. Pentru noi, filmul înseamnă foarte mult. Ar fi util dacă am vedea mai multe filme pe teme de protecție a muncii. In scurt timp vom intră în subteran și de a- ceea trebuie să parcurgem foarte repede să ne însușim normele de protecție a muncii".GHEORGHE nou încadrat f din Petroșani, trebui să vedem și film despre oamenii și locurile acestea. Să-i cunoaștem măcar așa. Integrarea noastră, a celor veniți din alte zone ale țării, ar, fi miilt. mai rapidă și .eficienta".

de proteeENACHE „Nu Poate sîntar un

dru Sahia" ; „Se lucrează Ia monografii cinematografice ale întreprinderilor miniere și a CMVJ. Vor fi gata, în. curînd, filmele documentare „Focurile de mină" și „Activitatea formațiilor de salvatori". De asemenea avem pregătite filme despre tehnologiile noi".PAUL POPESCU, tehnician la compartimentul de protecție a muncii; „Omul, văzînd pe ecran ceea ce se va întîmpla în subteran, altfel va reacționa fa a- bataj. Este nevoie de cît mai multe filme pentru mineri și de o tematică a lor mult diversificată".ALEXANDRU marda- * RE, președintele c.o.m. din întreprinderea cinematografică județeană : „Și. totuși, se poate face mai mult pe această linie. Vom avea în atenție problemele ridicate".CORNELIA cinema „Unirea": președintele.Rulăm filme de protecție municipal de

Festivalul educației și 
culturii socialiste 

hunedorene 
„Sarmis 1987°care să abordeze și probleme de conducere și organizare a muncii în subteran. Interesant ar fi Un film care să „comprime" timpul, prezentînd toate abataj, mecani-fazele montării în a unui complex zat".

GERDA TOTH,tor,a muncii în sala de apel, de două ori pe săptămînă. Ar trebui să le proiectăm și la cinematograf, cînd omul le urmărește mult mai atent, nu grăbit să-și preia locul de muncă. Tehnic, avem tot ce ne trebuie. Nu primim

, opera- ,Uni rea" : STANESCU. Comitetului cultură și c- ducație socialistă : „Nu neglijăm și nu trebuie să neglijăm latiya educativă, formativă a documentarului. Există facă resurse insuficient valorificate, mai ales în ceea ce privește prezența «documentarului cu tematică de cultură generală, pe marele ecran".înțeleg de ce nu astfel de documen-In ten ții bune, idei valorase pe care așteptăm să vedem aplicate. Să nu uităm că documentarul — această carte de știință în sunet și imagine — este necesar și are maximă eficiență atunci cînd este folosit corespunzător. Atît în producție, în sprijinul ei, cît și în procesul de educație, așa cum s-a relevat în dezbatere, filmul documentar poate și trebuie să fie mult mai intens folosit.
le

40 000 de volume. Peste 1000 de cititori. O sală de lectură luminoasă, elegantă chiar, unde se găsesc la îndemînă colecțiile a numeroase cotidiene și periodice care apar în toată țara. Numai în 1987 biblioteca s-a îmbogățit cu 900 de volume. Se citește mult, oamenii, mai ales tinerii, dovedesc o reală sete de a ști, de a cunoaște, venind aici, lă biblioteca dC' la Casa de cultură a sindicatelor Petroșani, animați de dorința de a citi, de a-și lărgi permanent orizontul cultural. In standurile bibliotecii sînt volume care, tematic, acoperă toate sferele culturii și civilizației, începînd cu cartea social- politică și continuînd cu cartea tehnică, literatură, cartea de artă, lucrări muzicale sau cu tematică sportivă ș.a. Un așezămînt de cultură unde fiecare volum reprezintă un bun cultural al nostru, al tuturor, menit să treacă din generație în generație, contribuind astfel la formarea conștiinței oamenilor, la formarea omului nou.Accentuăm această idee — cartea, bun cultural al tuturor, care trebuie să străbată timpul, spre a-și îndeplini menirea — pen

tru că, nu o dată, căutînd cărți în bibliotecile așe- zăminelor de cultură descoperim volume degradate, avînd coperțile rupte, file lipsă sau zdrențuite de-a dreptul, ajunse într-o stare de necitit. A- ceasta înseamnă că mai avem printre noi așa-ziși „cititori" care nu înțeleg

mai și distrugem cu nepăsare, pur și simplu lipsim numeroși cititori de posibilitatea de a avea acces la actul cultural. Reeditările se fac la distanțe de timp destul de mari. Și atunci ? Figurăm în fișiere cu lucrări valoroase pe care însă nu le mai putem împrumuta pentru că sînt
Drumul târlii să continue nestingherit, 

de la om la omce înseamnă cu adevărat a prețui un act de cultură. Distrugînd o care din neglijență, din nepăsare, pentru că nu poate fi altceva, acești „cititori" nu fac altceva decît să manifeste lipsă de interes față de un bun care ar trebui să fie al tuturor, dovedind o atitudine negativă față de cultură, chiar iresponsabilă.„Tirajele nu pot acoperi cererea de carte. De aceea — ne spunea cu cîteva zile'în urmă bibliotecara de la Casa de cultură, prof. Gabriela Marc —< numărul de exemplare . dintr-o lucrare, pe care îl primim este mic. Dacă le

deteriorate. Ci ne rămîne în pierdere ?... Noi toți. N-ar fi lipsit de interes ca, pornind de la această situație, colaborînd cu Inspectoratul școlar, să organizăm în școli cercuri de prieteni ai cărții, ai bibliotecii. S-ar face mai multă educație în. acest sens, mai ales că, în majoritate, cititorii noștri sînt tineri.. Mai mult, poate în cadrul practicii productive, poate sub o altă formă, membrii acestoi cercuri, mai. ales cei din licee, ne-ar putea ajuta efectiv la reedndiționărea unor volume și redarea lor în circuitul bibliotecii.

O activitate cu profund conținut educativ".Tot de la interlocutoarea noastră am aflat și un alt aspect care grevează circulația cărții în rîndul maselor. Există în prezent numai la această bibliotecă, peste 300 de cititori „uituci", care nu au restituit lucrările împrumutate cu mult, cu foarte mult timp în urmă. Au fost trimise cărți poștale de atenționare. Bani cheltuiți, timp irosit. Unora li s-au trimis astfel de „aduceri a- minte" de cîte două și trei ori. Printre aceștia se află și Laurențiu Asan, Gheorghe Andrei, Gina Aradi, Rozalia Ambruș, Domnica Andrei, Anton Bako. Daniela Baie, Gloria Balogh, Iren Bara, Maria Boantă, Constantin Bejinariu, Tiberiu Cata, Adrian Catană, Gheorghe Curelariu, Alexandru pici, Doina Cîmpean, cea Carleciuc, Daniela șan, Ioan Galian, Ion rea, Luiza Ferenczi, șabeta Green, toți din Petroșani, și lista poate continua... De ce ? Tot din nepăsare, din lipsă de civism, pe care avem dato- . ria să le . combatem. Dru- ■ mul cărții, de la pm om trebuie să conți nestingherit I

Eli-



(Urmare clin pag. I)cialiste și creșterea eficienței întregii activități economice, la ridicarea, pe a- ceastă bază, a nivelului de trai material și spiritual al întregului popor.Comitetul Politic Executiv a examinat, în continuare, Raportul cu privire ~ la participarea delegației române lâ lucrările celei de-a 43-a ședințe (extraordinara) a Sesiunii Consiliului de Ajutor Economic Reciproc, care a avut loc la Moscova în zilele de 13—14 octombrie 1987.Aprobînd activitatea delegației țării noastre, Comitetul Politic Executiv a a- preciat că aceasta s-a desfășurat în conformitate cu mandatul încredințat, . cu indicațiile și orientările secretarului general al partidului, președintele- Republicii, tovarășul Nicolae Ceaușescu, privind .dezvoltarea și perfecționarea colaborării în cadrul CAER, potrivit înțelegerilor stabilite la Consfătuirea economică la nivel înalt a țărilor membre ale Consiliului'de Ajutor Economic Reciproc.
A fost subliniată însemnătatea problemelor dezbătute la recenta ședință a sesiunii CAER, a măsurilor adoptate privind perfecționarea mecanismului colaborării multilaterale și a activității CAER, în te- derea intensificării cooperării și specializării în producție, creșterii contribuției a- cestora la soluționarea problemelor importante ale dezvoltării economice a țărilor membre, In primul rînd în ceea / ce privește asigurarea necesarului de combustibili, energie, materii prime, echipamente și tehnologii moderne, precum 

și pentru folosirea deplină a capacităților de producție existente.Comitetul Politic Executiv a cerut guvernului, ministerelor, celorlalte organe centrale să ia măsuri și să participe activ la realizarea hotărîrilor adoptate la ședința a 43-a a sesiunii CAER, să acționeze, în continuare, pentru convenirea de noi acțiuni de colaborare și cooperare in domenii de interes comun care să ducă la sporirea și diversificarea schimburilor economice ale României cu celelalte țări membre ale CAER și la creșterea eficienței acestora.Comitetul Politic Executiv a reafirmat hotărîrea partidului și statului nostru de a acționa, și în viitor, pentru întărirea și perfecționarea activității CAER, astfel în- cît acesta să-și aducă o contribuție sporită Ia dezvoltarea dinamică și armonioasă a țărilor membre, la accelerarea procesului egalizării relative a nivelului lor de dezvoltare, la ridicarea pe un plan calitativ superior a conlucrării în sfera producției materiale și lărgirea, pe această bază, a comerțului reciprbc, Ia creșterea bunăstării și a gradului de civilizație ale popoarelor noastre.Comitetul Politic Executiv a analizat și aprobat Proiectul programului-unitar pentru intensificarea împăduririlor în cincinalul 1986—1990, proiectul de decret privind volumul de masă lemnoasă ce se recoltează în anul 1988, precum și proiectul de Lege privind conservarea și protejarea pădurilor, pentru menținerea echilibrului ecologic.Aceste proiecte de program și acte 

normative prevăd mai buna gospodărire a fondului forestier — care reprezintă una din cele mai însemnate bogății naturale ale țării —, cuprinzînd, într-o concepție unitară, norme precise privind conservarea, exploatarea și protejarea pădurilor. Noile reglementări au în vedere menținerea integrității fondului forestier și valorificarea mai* intensă a acestuia, limitarea tăierilor de masă lemnoasă, promovarea în cultură a speciilor autohtone valoroase, regenerarea tuturor terenurilor neîmpădurite, punerea în valoare a unor terenuri degradate, sporirea aportului cercetării științifice Ia dezvoltarea activităților din silvicultură, creșterea ponderii pădurilor; în unele zone cu climat mai puțin favorabil. De asemenea, prevederile proiectului de Lege asigură apărarea și îmbunătățirea mediului înconjurător, care constituie o problemă de interes național și o îndatorire patriotică de cea mai mare importanță pentru toți cetățenii țării. In acest spirit, se prevăd intensificarea activităților din silvicultură, participarea oamenilor muncii, a întregii populații la conservarea și protejarea pădurilor și, prin aceasta, Ia menținerea echilibrului ecologic, la îmbunătățirea clțț mei și a mediului înconjurător.Comitetul Politic Executiv a cerut Ministerului Silviculturii, Ministerului A- griculturii, consiliilor populare județene, tuturor organelor cu atribuții în acest domeniu să ia măsurile necesare pentru realizarea obiectivelor înscrise în aceste proiecte-program și acte normative.Comitetul Politic Executiv a stabilit ca

proiectul de Lege privind conservarea și protejarea pădurilor, pentru menținerea echilibrului ecologic să fie supus spre dezbatere și adoptare Marii Adunări Naționale. ‘ *In cadrul ședinței a fost făcută o informare cu privire la vizita oficială de prietenie efectuată de tovarășul Nicolae Ceaușescu, secretar general al Partidului Comunist Român, președintele Republicii Socialiste România, împreună cu tovarășa Elena Ceaușescu, în RP Bulgaria, în perioada 7—9 octombrie, la invitația tovarășului Todor Jivkov, secretar general al Comitetului Central al Partidului Comunist Bulgar, președintele Consiliului de Stat al Republicii Populare Bulgaria.Comitetul Politic Executiv a dat o înaltă apreciere rezultatelor vizitei, ale convorbirilor dintre tovarășii Nicolae Ceaușescu și Todor Jivkov, care au marcat un nou și important moment în dezvoltarea bunelor relații dintre cele două partide, țări și popoare, în interesul reciproc, al cauzei generale a socialismului și păcii în lume.Aprobînd în unanimitate rezultatele vizitei, Comitetul Politic Executiv a cerut guvernului, ministerelor, celorlalte organe centrale să ia toate măsurile care se impun pentru înfăptuirea în cele mai bune condiții a înțelegerilor convenite privind dezvoltarea și mai intensă a colaborării și cooperării româno-bulgare.Comitetul Politic Executiv a soluționat, de asemenea, probleme curente ale activității de partid și de stat.
încheierea vizitei oficiale de prietenie 

a președintelui 
al Republicii Sudan 

in Capitală

în țara noastră 
Consiliului Suprem 

încheierea convorbirilor oficiale
(Urmare din pag. 1)ior deosebit de important în întărirea și dezvoltarea relațiilor de prietenie și colaborare româno-sudane- ze.Cei doi președinți au iiotărît să continue dialogul la nivel înalt româ- no-sudanez, apreciind că acesta este în interesul dezvoltării relațiilor dintre cele două țări și popoare, servește cauzei generale a păcii și colaborării internaționale.A fost reafirmată, în același timp, dorința României și Sudanului de a conlucra tot mai strîns pe arena mondială, în cadrul
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ONU și al altor organisme internaționale, pentru a contribui activ la soluționarea problemelor complexe ale contemporaneității, la afirmarea tot mai puternică a politicii de destindere, la înfăptuirea dezarmării, în primul rînd a dezarmării nucleare, la edificarea unui climat de pace și securitate, de încredere și largă colaborare în Europa, Africa și în întreaga lume.In legătură cu rezultatele vizitei, ale convorbirilor oficiale desfășurate cu a- cest prilej, a fost adoptat un Comunicat comun, care se dă publicității.

Președintele Consiliului ților imaginea unui oraș Suprem al Republicii Su- aflat într-o continuă dez-Mirghani, împreună cu persoanele oficiale care îl însoțesc, au făcut, vineri dimineața, o vizită în Capitală.Au fost vizitate o serie de obiective social-edili- tare, care, în ultimii ani, au duș la o amplă înnoire urbanistică a Bucii- reștiului. Vasta amenajare complexă a rîului Dîmbovița, marile cartiere de locuințe Drumul Taberei și Militari, noile complexe rutiere, lacul Dîmbovița, metroul, precum și ansamblurile viitorului bulevard Victoria lismului au oferit

dan, El Sayed Ahmed El . voltare. Șeful' statului sudanez a apreciat realizările deosebite ale oamenilor muncii, eforturile lor de a conferi capitalei României atributele unui oraș modem, tot mai frumos și înfloritor.In timpul vizitei la Muzeul de istorie al . Republicii Socialiste România, oaspeții sudanezi au luat cunoștință de mărturii valoroase privind istoria și civilizația multimilenară a poporului român.Președintele Consiliului Suprem al Republicii Sudan a semnat în cărțile de onoare ale obiectivelor vizitate.Socia-oaspe- (Agerpres)

Mica puSCHIMB garsonieră confort I Petroșâni-Nord cu apartament central. Adresați 41149. (19748)VIND bibliotecă „Viore- la“, canapea două persoane, garnitură hol plușată. Informații telefon 43463, după ora 16. (19766)VIND casă, strada George Enescu nr. 1, Lonea. (19768)PIERDUT legitimație bibliotecă (periodice) ; nr.I 7027, eliberată de Institutul de mine Petroșani. O declar nulă. (19767)PIERDUT legitimație serviciu pe numele Codorean Cristei, eliberată deIPSRUEEM Petroșani. O declar nulă. (19755)PIERDUT contract închiriere pe numele Sburlea Viorica, eliberat de EGCL Vulcan. II declar nul. (19756)PIERDUT carnet student, legitimație bibliotecă și periodice pe numele Ștefan Cristian, eliberate de Insti-
ANUNȚURI

> I icitatetutui de mine Petroșani. Le declar nule. (19759)PIERDUT legitimație bibliotecă (periodice)^ pe numele Gălățan Mihaela, e- liberată de Institutul de mine Petroșani. O declar nulă. (19761)PIERDUT legitimație serviciu pe humele Dodu loan, eliberată de SUCT Petroșani. O declar nulă. (19764) ; :-PIERDUT legitimație serviciu pe numele Ciora Ion, eliberată de UP Corpești. O declar nulă. (19765)PIERDUT legitimație bibliotecă nr. 7213, eliberată de Institutul de mine Petroșani. O declar nulă. (19734)PIERDUT legitimație serviciu pe numele Matei Georgeta, eliberată de IUM Petroșani. O declar nulă. (19736)PIERDUT carnet stu- -- dent pe numele Găină Mi- hăiță, eliberat de Institutul de mine Petroșani. 11 declar nul. (19739)
DE FAMILIE

SUSPENDĂRI 
DE PERMISEIn săptămîna care a trecut, au fost reținute permisele de conducere de la 10 conducători auto profesioniști și ... amatori. Pentru faptul că au fost surprinși la volan sub influența băuturilor alcoolice, conducătorii auto Stelian Voinea (31 HD 5368), loan Semca (31 HD 8636), Ștefan KUsay (3 HD 2949), Mihai Duma (41 HD 385) și Vasiliu Denity (2 AR 9433) vor fi, pentru cîtva timp, pietoni. Aceeași sancțiune au primit, pentru depășiri neregulamentare, con

ducătorii auto Nelu Ță- păligă (31 HD 8870), Ludovic Brezan (21 HD 2489), Marian Dominic (2 HD 3492), Marcel Crăciunesc (31 HD 6499) și Constantin Purcariu (2 GJ 3892).
CUNOAȘTEȚI 

LEGISLAȚIA RUTIERA ?Incepînd cu acest număr, vom prezenta cîteva dintre cele mai importante modificări și completări intervenite în legislația rutieră. Ele au fost determinate de punerea în acord cu înțelegerile internaționale, prin ratificarea de către țara noastră a Convenției a- suprâ semnalizării rutiere de la Viena și a A- cordului european de la Geneva.Astăzi despre VITEZA LEGALA. In statistici,

excesul de viteză se înscrie ca fiind cea mai frecventă cauză a accidentelor cu urmări grave. De aceea s-a trecut la avertismente și amendă contravențională, iar în anumite situații la suspendarea dreptului de a conduce. „Dreptul de a conduce autovehicule se poate suspenda pe timp de 1—-3 luni în cazul depășirii, în mod repetat, cu mai mult de 20 km/h a vitezei maxime legale".Un automobilist care se deplasează cu o Dacia 1300 cu 81 km/h, în localitate, se înscrie printre contravenienți, situație în care i se aplică o ștampilă radar și amendă contravențională. Dacă peste cîteva zile, săptă-

mîni, cel mult șase luni, situația se repetă, atunci, în afara măsurilor arătate, i se poate suspenda și dreptul de a conduce pe o perioadă de la una la trei luni
Deci, atenție la acce

lerație I
' • 1.Duminică, 18 octombrie a.c. au drept de circulație autoturismele proprietate personală înmatriculate sub număr CU SOȚ.Rubrică realizată cu sprijinul Biroului circulație al Miliției municipiului Petroșani

CU NEMĂRGINITĂ durere, familia Lupu Gheorghe din Vulcan anunță încetarea din viață a scumpului lor fiuLUPU EUGEN (16 ani)Inmormîntarea azi, ora 14. Cortegiul funerar pleacă de la domiciliu. (19757)
SINTEM alături de familia Lupu Gheorghe la greaua încercare pricinuită de decesul fiului lor la frumoasa vîrstă de 16 ani. Regrete eterne. Familiile Păun și Sabău. (19758)
ELEVII clasei a Xl-a de la Liceul industrial nr. 1 Petroșani sînt alături de familia îndoliată de pierderea celui care a fostProf. GORDIN NICOLAEși transmit sincere condoleanțe. (19769)
LA UN AN de la dureroasa despărțire, nepoții Dorica și Cornel readuc în memoria celor care au cunoscut-o pe neasemuita lor mătușăProf. BRANGA ILEANALacrimi și flori pe tristul ei mormînt. (19762)

MiictA5?LEGlVL.DE®iDACT,E ! losil BALAN, loan OUBEK, Dorin GHEfA, Ion 
^wiu SPATARu'0" P0P ” redaC'0' 5e’’ TeOd°‘ 8USU ~ fedOC!°’ îe* Redacția și administrația i Petroșani, »U Nicolae Bâlcescu nr. 2^ leiefoano i secrolo- 

rioi ; 41662, secții i 41663, <2464 ’
Tiparul i Tipografia Petroșani, str Nicolae 8ă1cercu nr 2, telefon 41365.


